
 
 

 

AKADEMICKÝ SENÁT 

  

Zápis č. 173 

ze zasedání konaného dne 11. května od 14:00 h v zasedací místnosti u děkanátu (2.11) 

  

Přítomni: 
·         doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D. 

·         Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

·         Mgr. Stanislav Ježek, Ph.D. 

·         Mgr. et Mgr. Oldřich Krpec, Ph.D. 

·         Mgr. Hubert Smekal, M.A., Ph.D. 

·         Mgr. Eva Šlesingerová, Ph.D. (pozdní příchod) 

·         Mgr. Vít Borčany 

·         Bc. Žaneta Vencourová 

·         Bc. Martin Černý 

Omluveni: 

·         Bc. Kristýna Schneiderová 

·         Mgr. Jan Skalík 

  

Hosté:           

·         doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D. 

·         PhDr. Roman Chytilek, Ph.D. 

·         Ing. Rudolf Burgr, PhD. 

·         Mgr. Lenka Waschková Císařová, Ph.D. 

  

Program jednání: 

  

1) Projednání žádosti o reakreditaci kombinované jednooborové formy bakalářského 

studijního oboru 7202R006 Žurnalistika v rámci studijního programu B7202 Mediální a 

komunikační studia. 

2)   Různé 

  

Program byl schválen (8 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

Průběh jednání: 

  



1) Projednání žádosti o reakreditaci kombinované jednooborové formy bakalářského 

studijního oboru 7202R006 Žurnalistika v rámci studijního programu B7202 

Mediální a komunikační studia. 

Doktor Burgr: Předem bych vám chtěl poděkovat, že jste se sešli tak rychle. Těší mě, že 

zkusíme stihnout termín. Bakalářský obor Žurnalistika v kombinované formě studia, jsme se 

rozhodli otevřít a akreditovat z důvodu velkého zájmu v oboru. V praxi je vážný zájem o 

získání alespoň základního vzdělání v žurnalistice. Pro lidi z praxe byl ale problém studovat 

ještě další obor, proto jsme se tedy rozhodli o žurnalistiku samotnou bez teoretické části. 

Bude to obor profesně zaměřený, pro teorii a pro jedince, kteří chtějí navazovat na magistra je 

prezenční bakalářské studium. Vedle toho je zde zájem studentů, kteří studují žurnalistiku 

doplňkově a chtějí si oživit dovednosti v praxi. Žádost o akreditaci tento zájem nadále 

zachovává, šest let existence nám dalo určitou zpětnou vazbu, která byla pro nás při vytváření 

nového programu řídící. S ohledem na kombinované studium jsme zjistili, že je zde například 

velký počet studentů, kteří skončí po prvním ročníku, což jsme se snažili v návrhu zahrnout. 

Více jsme provázali předměty teoretické a praktické, jak personálně, tak i obsahově. Klademe 

důraz na větší míru kontaktní výuky, protože studenti potřebují dovednosti. Máme 

celovíkendová soustředění, která jsou zaměřena právě na praktické věci. Základní status jsme 

zachovali, předměty jsou všechny povinné, navíc rozšířené o public relations a media 

relations, protože řada našich absolventů končí v této sféře. 

Proděkan Chytilek: Tento návrh k vám směřuje poté, co k němu celá fakulta vyslovila 

souhlas, sebehodnocení proběhlo v roce 2014. Pravidla jsou taková, že se obor hodnotí ve 

všech formách studia, sledovali jsme i studijní neúspěšnost, která souvisí s tím, že jde o 

kombinované studium. Studijní neúspěšnost jednoho oboru může dávat směr financování celé 

fakulty. Výsledkem schůzky je široká paleta opatření, které já považuji za vzorové, vzhledem 

k vysoké neúspěšnosti, by bylo dobré, aby se to odrazilo v akreditačním spisu. Podle nového 

vysokoškolského zákona se totiž ruší dosavadní dvoustupňová struktura. Nadále se bude 

pracovat s jednou strukturou, což na některých oborech, jako je politologie, nečinní problém. 

Zde je ale trochu jiný případ, jedná se o akreditace dvou programů, které mají podobné 

názvy, bojím se, jestli si akreditační autorita nebude klást otázku, jestli by podobné programy 

vedle sebe měly paralelně fungovat. Z toho důvodu to chceme zřídit dnes a na 8 let. Nechci, 

aby tímto srovnáním tento obor prošel jako první a byl znevýhodněn, bude to lepší až po čase, 

kdy v tom bude zavedená určitá forma a precedenty. 

Diskuze: 

Místopředseda Borčany: Jaké nástroje jste vymysleli? 

Doktor Burgr: Máme dva směry, něco co by šlo aplikovat již dnes a poté dlouhodobější 

nástroje. Mezi ty aktuální patří například speciální studijní poradce jenom pro kombinované 

studium. Pro první ročník máme připravené hned ze začátku první setkání, kde jim zcela 

podrobně vyložíme všechna úskalí studia a podrobnosti. Současné studenty obesíláme s 

důležitými informacemi emailem, aby všechny svoje problémy řešili včas, protože studenti, 

kteří nejsou v denním studiu, a řeší svoje každodenní problémy, si na své studijní povinnosti 



vzpomenou později. Problémy se řeší vždy hůře, než když se toho snažíme vyvarovat 

dopředu, například vypisování termínů na víkend. Mezi ty dlouhodobé patří, propojení 

předmětů, které dřív byly samostatné, tak aby byl soulad v učivu a i personálně, nebo aby 

učitel přizpůsobil výuku konkrétní skupině. 

Senátorka Vencourová: Jak kombinovaní studenti zvládají praktické úkoly? 

Doktor Burgr: V okamžiku, kdy jsme je zavedli, tak jsme počítali s tím, že u audiovizuální 

produkce je problém s technikou. Došli jsme k řešení přes projekt OP VK, nemáme tak 

komfortní zařízení, abychom mohli 30 studentům půjčit vše na měsíc domů. Řešili jsme to 

tedy dvojnásobným navýšením času kontaktní výuky, a za tu dobu se už dá udělat leccos 

praktického, buď během bloku a v prostoru fakulty nebo venku. Navíc je zde víkendová 

výuka, která má zhruba 20 vyučovacích hodin. U těch méně náročných oborů, například 

fotožurnalistika víme, že tohle zvládnou doma, protože mají doma fotoaparát, nebo mohou 

použít telefon. 

Předsedkyně senátu Lacinová: V textu jsem si všimla malého překlepu, jsou zde uvedeny 

počítavé učebny, místo počítačových. 

Doktor Burgr: Děkuji, opravíme. 

Hlasování: 

AS FSS projednal a schvaluje žádost o reakreditaci kombinované jednooborové formy 

bakalářského studijního oboru 7202R006 Žurnalistika v rámci studijního programu B7202 

Mediální a komunikační studia (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

2)    Různé 

Senátor Černý: Měl bych dvě věci. 

1)  Příští týden se chystáme navázat na inciativu ohledně třídění odpadu na fakultě a rozjet 

další jednání se správou budovy. Obecně půjde o to, aby systém byl přehlednější a 

příjemnější a rozšíření na patrech. 

2)  Vím, že to zde už řešilo, ale tento problém tu stále vidím. Řada lidí dojíždí na fakultu na 

kole. Bylo by fajn, kdyby zde byla kamera zamřená na kola dopředu. Existuje nějaká 

cesta, jak to řešit? 

Děkan Dančák: Stojany jsou městské a jde o to, do jaké míry můžeme sledovat kamerami 

veřejný prostor, naše stojany máme vzadu. 

Senátor Smekal:: Je to veřejný prostor, může se monitorovat pouze úzké pole, tím pádem by to 

mohlo být bez problémů, když se kamery jenom částečně pootočí. 

Senátor Černý: Jde mi o to, abych studenty s těmito dotazy byl schopen poslat někam a říct jim 

co je zde za problém. 



Děkan Dančák: Váš zájem by se měl agregovat do konkrétní skupiny lidí, kteří mají o to zájem. 

My si poté řekneme na vedení, že existuje žádost a budeme se jí snažit vyjít vstříc. 

Senátor Černý: Čili transformovat návrh do konkrétního postupu, seznam lidí s podpisy. 

Děkan Dančák: Asi takto. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Nebo by byla možná anketa. 

Senátor Černý: Ankety se docela bojím, zde jde spíš o konkrétní požadavek. 

Místopředseda Borčany: V poslední době jsem také zaznamenal zvýšení míry kradení kol. 

Děkan Dančák: To je ideální důvod se tím zabývat. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Pokud tedy už nic není, tak se přesuneme k otázce závěru letního 

období. 

Děkan Dančák: Na dalším zasedání se budou řešit: podmínky přijímacího řízení,  výroční zpráva. 

Proděkan Chytilek: Dále také úprava studijní a další legislativy. 

Předsedkyně senátu Lacinová: Návrhy na to, kdy se tedy sejdeme? 

Proděkan Chytilek: Někde v polovině června? 

Předsedkyně senátu Lacinová: Vytvořím tedy internetové hlasování, s návrhy v druhé polovině 

června. 

Přijatá usnesení: 

2016-05-11/1 

AS FSS projednal a schvaluje žádost o reakreditaci kombinované jednooborové formy 

bakalářského studijního oboru 7202R006 Žurnalistika v rámci studijního programu B7202 

Mediální a komunikační studia (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

  

doc. Mgr. Lenka Lacinová, 

Ph.D. 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 

  

Mgr. Vít Borčany 

  

předsedkyně senátu místopředseda senátu místopředseda senátu 

  

  

Zapsala Tereza Stašáková, zapisovatelka AS FSS MU 

  

 


